
1/1 

Kerro mielipiteesi ja kommenttisi luonnoksesta lasten ja nuorten 
hyvinvointikertomukseksi 2017–2020 ja hyvinvointisuunnitelmaksi 2021–2024 
Vastaajien määrä: 1 

Vastaukset 

 

 

Mielipiteeni suunnitelmasta:  
Näyttää hyvältä paperilla. 
 
Olen hämmästynyt siitä, että missään ei tunnu olevan neuropsyk. osaamista .  
Pienryhmäkoulu on , mutta jostain syystä on ilmeisesti hankalaa saada koulutettuja henkilöitä 
opettamaan näitä lapsia. Nepsykoulutusta tarvitaan varhaiskasvatukselle, opettajille, 
koulunkäynnin ohjaajille. Kaikille, jotka tekevät työtä lasten ja perheiden kanssa ( myös lasulle). 
Kolmiportainen tuki on turhaa jargonia , ellei jargonia saada muutettua järkeväksi oikea-aikaiseksi 
ja oikeanlaiseksi tueksi.  
Lienee melko selvää pelkällä maalaisjärjellä ajateltunakin, että mikäli tuen tarvetta ei tunnisteta , 
tilanne pitkittyy ja mutkistuu. Tyypillisesti kuormitus aiheuttaa ahdistusta ja masennusta .  
 
Jotenkin vierastan ajatusta siitä, että kuraattorit alkaisivat " hoitaa " mielenterveyshäiriöiden 
kanssa kamppailevia. Kykeneekö pikakoulutuksen jälkeen arvioimaan esim. itsetuhoriskiä? 
Psykiatrisia sairaanhoitajia toivoisin kyllä näkevän lisää. 

 
 
 

• Hyvinvointikertomukseen voisi Kulttuurin kohtaan lisätä Lapinjärven ja Porvoon musiikkiopiston 

yhteistyön? Loviisa oli ainakin kertonut siitä omalta osaltaan. 

• Suunnitelmassa ei Loviisan eikä Lapinjärven matriiseissa mainittu mielestäni kirjasto- ja 

kulttuuripalveluja ollenkaan - näistä olisi hyvä olla edes joku yleinen maininta. 

 


